
 
 

                                                                                                                                                             Nuuk 25.04.2022 

 

I henhold til §37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Naalakkersuisoq for Fiskeri og Fangst udtalte den 19.04.2022 hos nyhedsbureauet 

KNR at hellefisk i Ilulissat området bliver større, hvor stammer oplysningerne fra som 

Naalakkersuisoq udtalte. 

2. Pinngortitaleriffik svarede hos KNR at hellefiskene bliver mindre, hvilke udsagn 

passer Naalakkersuisoq’s ord? eller Pinngortitalerfik’s svar? 

3. Hvor kan man se de oplysninger som Naalakkersuisoq har fået? officielle dokumenter 

efterlyses.  

 (Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Den 19.04.2022 i middagsradioen udtalte Naalakkersuisoq for Fiskeri som led i et interview at 

hellefisk i Diskobugten bliver større, dette er blevet oplyst af et indhandlingssted i forbindelse med 

finansudvalget og fiskeriudvalget besøgte indhandlingsstedet og fået forklaret at hellefisk bliver 

større. Til det blev det svaret fra Pinngortitalerfik at hellefisk bliver mindre. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


